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رئیس جمهور در ستاد مقابله با کرونا اعلام کرد؛
ادامه مسابقات ورزشی بعد از ماه 

رمضان بدون تماشاگر
شروع مجدد مســابقات لیگ برتر فوتبال ایران  �

بــا اعــلام رئیس جمهــور مبنی بر آغــاز فعالیت 
رشــته های ورزشــی بــدون حضور تماشــاگران 
قوت گرفت. از هفته گذشــته، خیلی ها در انتظار 
فرارسیدن روز شنبه بودند تا موضع ستاد مقابله با 
ویروس کرونا درباره برگزاری رقابت های لیگ برتر 
مشخص شود. روز گذشته رئیس جمهور روحانی 
در پایان جلســه این ستاد اعلام کرد «فعالیت های 
ورزشی بازگشایی خواهند شد، البته این کار باید در 
چارچوب پروتکل های بهداشــتی و بدون تماشاگر 
باشد، هیچ اجتماعی را شــاهد نباشیم و تماشاگر 
در این حوزه حضور نداشــته باشد که این پروتکل 
از ســوی وزارت بهداشــت ابلاغ خواهد شــد».با 
توجه به اظهارات ریاســت جمهور و تضمین های 
ســازمان لیگ به اســتاد برای رعایت پروتکل های 
الزامــی، احتمالا امروز برنامه جدیدی به دســت 
مسئولان برگزاری مســابقات فوتبال برسد تا طبق 
دســتورالعمل اعلام شــده، ابتدا تمرینــات تیم ها 
به مدت حدود ســه هفته برگزار شــود. با وجود 
چراغ سبز دولت و آمادگی سازمان لیگ، همچنان 
برخی از تیم ها بــا راه اندازی کمپین هایی، درصدد 
جلوگیری از برگزاری رقابت ها هســتند. البته این 
تیم هــا تعطیلــی رقابت ها به شــرط قبول کردن 
جدول کنونــی لیگ و انتخاب قهرمــان، تیم های 
آســیایی و ســقوط کننده به دســته پایین تر را زیر 
سؤال می برند. درهرحال، اکثر تیم ها آماده شروع 
تمرینات هستند و حتی از روزهای گذشته بازیکنان 
به صــورت انفــرادی و گروهی در حــال تمرینات 
جدی هســتند تا در شروع مسابقات، آمادگی لازم 
را داشــته باشــند. درحال حاضر ۹ هفتــه از لیگ 
برتــر، مرحلــه نیمه نهایی جام حذفــی و گروهی 
لیگ قهرمانان آســیا باقی مانده کــه برگزاری این 

مسابقات به فصل جاری خاتمه می دهد.

سلطانی فر: 
اگر ۲۰ تا ۲۵ خرداد وضعیت 

مناسب نباشد، برگزاری لیگ را 
متوقف می کنیم

وزیــر ورزش و جوانان گفت: اگر در بازه زمانی  �
۲۰ تــا ۲۵ خرداد وضعیت از نظر شــیوع ویروس 
کرونا مناسب نباشد، ادامه مسابقات لیگ متوقف 
خواهد شد.مســعود ســلطانی فر، وزیــر ورزش و 
جوانان، درخصوص برگزاری مســابقات لیگ برتر 
فوتبال گفت: می توانیم تقریبا شش یا هفت هفته، 
هر پنج روز یک بار مســابقات لیگ را بدون حضور 
تماشــاگران و با رعایت پروتکل های بهداشــتی و 
نظارتی که انجام می شــود، برگزار کنیم. او ادامه 
داد: بااین حال اگر در بازه زمانی ۲۰ تا ۲۵ خردادماه 
مشکل خاصی به وجود آمد، ادامه مسابقات لیگ 

را بار دیگر متوقف می کنیم.

کولاکوویچ: یادگیری زبان فارسی 
سخت بود

ســرمربی پیشــین تیم ملی والیبال ایــران گفت:  �
دوســت دارم در تمرینات تیم زاویرچه فقط لهستانی 
صحبــت کنم، اگرچه باعث خنده بازیکنان شــود. به 
گزارش تسنیم، ایگور کولاکوویچ، سرمربی پیشین تیم 
ملی والیبال ایران، درباره عقد قرارداد با تیم «آلورون 
زاویرچه» لهستان گفت: خوشبختانه بیشتر بازیکنان 
قراردادی دوساله با باشگاه دارند و این بستر مناسبی 
برای کار و فعالیت اســت. سیاست باشگاه این است 
که پله به پله پیشرفت کند و جایگاهی بهتر از دهمی 
فصل قبل کســب کند. تمرینات مــا ۱۰ هفته پیش از 
آغــاز فصل جدید شــروع خواهد شــد.او ادامه داد: 
قرارداد من در یک هفته نهایی شــد و تمام مذاکرات 
در همین یک هفته به نتیجه رسید. ابتدا تلاش کردم 
رئیس باشــگاه را متقاعد کنم که دســتیارم در کنارم 
باشــد، ولی باشگاه اصرار داشت که دستیار لهستانی 
در اختیــارم قــرار بگیرد که با ایــن موضوع موافقت 
کردم. این اولین بار در دوران مربیگری من اســت که 
بدون دســتیار مدنظرم در یک تیم شروع به فعالیت 
می کنم. در اســلوونی، فرانسه، صربستان و تیم ملی 
ایران، افراد موردنظرم را در اختیار داشــتم. به رئیس 
باشــگاه حق می دهم کــه ترجیح بدهــد یک مربی 
لهســتانی در تیم کار کند. مرتب در این مورد مشغول 
گفت وگو هستیم. باید زبان لهستانی را هم یاد بگیرم. 
کولاکوویچ تصریح کرد: دوست دارم در تمرینات فقط 
لهســتانی صحبت کنم، اگرچه باعث خنده بازیکنان 
شــود. بعد از ســه ســال مربیگری در تیــم «کان»، 
فرانســوی را روان صحبت می کــردم. در ایران اما به 
دلیل تفاوت حروف الفبا، یادگیری زبان فارسی خیلی 
سخت بود و همیشه مترجم داشتم، ولی اصطلاحات 
پایــه را یاد گرفتم. ایــن مربی درباره تسویه حســاب 
خود با فدراســیون والیبال ایران گفت: قرارداد ما به 
پایان رســیده و من در انتظار اجــرای تعهدات مالی 
فدراسیون والیبال ایران هستم. فدراسیون ایران، چهار 
قســط از مبلغ قــراردادم را بدهکار اســت که باید تا 
پایان ماه می  (دو هفته دیگر) پرداخت شــود. مشکل 
اینجاســت که ایران نمی تواند تراکنــش بین المللی 
داشته باشد و به همین دلیل همیشه به صورت نقدی 
پرداخت می کرد. امیــدوارم همه چیز به خوبی پیش 

برود تا مجبور نشوم به ایران پرواز کنم.

انتقاد فدراسیون از ویلموتس!

ســتایش ها از ســرمربی ســابق تیم ملی بعد از  �
گذشــت یک ســال جای خــود را به انتقــادات تند 
در فدراســیون فوتبــال داده و بالاخــره مدیــران و 
کارشناســان فنی هم پی بردند کــه او لایق نیمکت 
تیم ملــی ایــران نبود. به گــزارش ایســنا، مرتضی 
محصص معتقد اســت ویلموتس، ســرمربی سابق 
تیم ملــی، در حدو اندازه ایران نبــود و او را انتخاب 
مناســبی برای فوتبال ایــران نمی داند. رئیس کمیته 
فنی فدراســیون فوتبال می گوید: «ما نمی توانیم به 
آقای ویلموتــس به عنوان یک مدرس توهینی کنیم. 
شــاید آقای ویلموتس در قاره آفریقا یا کشــورهای 
دیگری می توانســت نتیجه بهتری بگیرد اما در ایران 
با توجه به انتظاراتی که مردم ما از تیم ملی دارند و 
بازیکنان بسیار خوب و باکیفیتی که در اختیار داریم، 
انتخاب مناســبی نبود». این صحبت ها در حالی بعد 
از گذشــت حدود یک ســال از انتخاب ویلموتس و 
جدایی او از فوتبال ایران مطرح می شود که در سوی 
دیگر، برخی مدیران فدراســیون بــا جملات انتقادی 
به استقبال این مربی ســابق تیم ملی رفتند؛ چراکه 
سرمربی بلژیکی بعد از دریافت دو میلیون دلار برای 
حدود ۴۰ روز حضور در ایران، خواستار شش میلیون 
دلار باقی مانــده قــراردادش شــده اســت. درواقع 
جملات ستایشی مانند «ویلموتس مردانگی کرد» یا 
«ویلموتس عاشق ایران اســت» با جملات انتقادی 
مانند «ویلموتس بی همت اســت» یــا «ویلموتس 
دنبال جایزه بگیر اســت» عوض شــده است. تمامی 
این انتقادات از ســوی مدیران و کارشناســان کنونی 
فدراســیون فوتبال در حالی است که یک سال قبل، 
مربی بلژیکی در قامت یــک بت به ایران آمد. نحوه 
مذاکره با ویلموتس و عقد قــرارداد همکاری با این 
مربــی تاکنون برای هیچ یک از مربیان ملی رخ نداده 
است؛ از تشریفات ویژه در دعوت از این مربی به ایران 
تا عزیمت رئیس فدراســیون به بلژیک و همین طور 
حضور بادیگارد شــخصی این مربی در ایران، حاکی 
از این اســت که فدراسیون فوتبال ایران راه اشتباهی 
را بــرای جذب این مربی طی کرد. درواقع ویلموتس 
نه تنها از نظــر فنی، بلکه از نظــر اخلاقی نیز تعهد 
لازم را بــه کارش نداشــت اما در آن مقطع، چشــم 
مدیــران این فدراســیون بر نواقص این مربی بســته 
شــده بود. عدم مدیریت ویلموتس توسط مدیران و 
بهادادن بیــش از حد به یک مربی باعث شــد او با 
وجود دریافت مبلغ هنگفت از ایران و نتایج اسف بار 
بــا تیم ملی در انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲، همچنان 

به دنبال دریافت پول دیگری از فوتبال ایران است.
 ویلموتس هندوانه دربسته بود؟

هرچنــد ویلموتس تاکنون ضــرر مالی هنگفتی 
به فدراســیون فوتبال زده و موجــب بدهکاری این 
مجموعه به شستا و ... شده است اما موضوع مهم، 
کاهش شانس ایران برای صعود به جام جهانی قطر 
اســت؛ رویدادی که در فاصله بســیار کوتاه با ایران 
برگزار می شــود و یک فرصت خوب برای هر طرفدار 
فوتبال اســت تا این مســابقات را با حضور تیم ملی 

کشورش تماشا کند.
 انتقادهای مدیران در این مقطع از این مربی، این 
سؤالات را مطرح می کند که آیا انتخاب یک سرمربی 
مانند هندوانه دربسته است یا با تحقیق و پرس وجو 
و درنظرگرفتــن نیازهــای هر مجموعــه ای می توان 

بهترین انتخاب را داشت؟
 به دلیل چشم پوشــی مدیران و کارشناسان وقت 
به این موضوع اســت که مهدی محمدنبی، دبیرکل 
کنونــی فدراســیون، ویلموتس را به یــک هندوانه 
دربسته تشــبیه می کند اما باید از مدیران وقت مانند 
مهدی تــاج و همین طــور اعضای کمیتــه فنی این 
ســؤال را پرســید که با چه متر و معیاری این مربی 
را انتخــاب کردند؟  بایــد یادآور شــد کــه در همان 
مقطع، چهره هــای زیادی مخالف حضور ویلموتس 
در ایــران بودند؛ چراکــه او از نظــر مربیگری دارای 
کارنامه موفقی نیســت و نمی تــوان او را یک مربی 
باتجربه و صاحب ســبک دانست ولی گوش شنوایی 
در فدراســیون فوتبال وجود نداشت تا این انتقادات 

را بشنود.

ورزش

خبر فوتبال
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مدیــرکل روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت ورزش با اشــاره به 
مطلب «داســتان عجیب دو ورزشــکار ایرانی در بــلاروس» که درواقع 
گفت وگو با یکی از ورزشــکاران مذکور بود، واکنش نشان داد. در مطلب 
ارســالی از ســوی وزارت ورزش این طور عنوان شده اســت: «احتراما؛ 
بازگشــت به درج مطلــب انتقادی تحــت عنوان «داســتان عجیب ۲ 
ورزشــکار ایرانی در بلاروس» مورخ ۹۸/۱۶/۲ به پیوســت جوابیه آقای 
دکتر فرشــید طهماســبی مدیرکل محترم دفتر امــور بین الملل وزارت 
ورزش و جوانــان را کــه در تاریخ ۹۸/۲/۱۷ در ســایت وزارت ورزش و 
جوانان بارگذاری شــده جهت اســتحضار و درج در آن رسانه به منظور 

رفع ابهام و تنویر افکار عمومی ارسال می دارد».
فرشید طهماسبی: تمام امکانات رفاهی برای ۲ ملی پوش ایرانی در 

بلاروس مهیا شده است
مدیرکل امور بین الملل گفت: وزارت ورزش و جوانان و فدراســیون 
دوومیدانی طی تماس تلفنی با ســفارت ایران در بلاروس و وزارت امور 

خارجه اقدامات لازم حمایتی از دو ورزشــکار تیم ملی دوومیدانی را که 
به دلیل شــیوع کرونا در آن کشور مانده اند انجام داده و به محض آغاز 
پروازها به کشور بازخواهند گشت. به گزارش پایگاه خبری وزارت ورزش 
و جوانان، فرشید طهماسبی گفت: با شیوع ویروس کرونا و لغو پروازها، 
دو نفر از ورزشــکاران تیم ملی دوومیدانی به نام های حســین رســولی 
و بهنام شــیری که از بهمن ماه ســال ۹۸ در اردوی ورزشی در بلاروس 
به سر می برند تاکنون نتوانســته اند به ایران مراجعت کنند. او بیان کرد: 
در پی اعلام فدراسیون دوومیدانی کشورمان، دفتر امور بین الملل وزارت 
ورزش و جوانان برای بازگرداندن ملی پوشان این رشته در بلاروس، طی 
تماس ها و مکاتبات متعددی با وزارت امور خارجه و سفارت ایران تمام 
اقدامات لازم از جمله انتقال ارز مورد نیاز، پیگیری اخذ بلیت و همچنین 
اســکان این عزیزان را به عمل آورده اســت. فرشید طهماسبی با اشاره 
به ارتباط خوب دو کشــور ایران و بلاروس یادآور شــد: از همان ابتدا با 
توجه به تفاهم نامه همکاری های ورزشــی منعقده بین دو کشور، دفتر 

امــور بین الملل وزارت ورزش و جوانان، وزارت امور خارجه و ســفارت 
جمهوری اســلامی ایران در آن کشور در جهت ارتباط با مقامات وزارت 
ورزش و جوانان و گردشــگری جمهوری بلاروس، همکاری های بســیار 
خوبی را در ســطح دیپلماتیــک از طریق رایزنی با طــرف خارجی آغاز 
کردیم. مدیرکل امور بین الملل وزارت ورزش و جوانان تأکید کرد: تاکنون 
مسئولان ورزش برای ایجاد تسهیلات مناسب برای ورزشکاران کشورمان 
در این خصوص از هیچ کوششــی فروگذار نکرده اند، به طوری که مبالغ 
دلاری طی دو نوبت ارســال و دوبار هم بلیت برگشت هواپیما اخذ شده 
اســت و با توجه به لغو پروازها از همان ابتــدا، پیگیری های لازم برای 
تأمین اسکان و هزینه های جانبی برای این دو ورزشکار تأمین شده است.
او اظهار امیدواری کرد با برقراری مجدد پروازها به سمت ترکیه، قطر 
و هر پرواز دیگری که امکان انتقال ورزشکاران ملی پوش دوومیدانی به 
کشــورمان را فراهم کنند، شــاهد حضور آنها در آغوش گرم خانواده و 

میهن عزیزمان باشیم.

واکنش وزارت ورزش به گزارش «شرق»

 بررسی و تدوین چرخه انتخابی تیم های ملی همچنان 
از دغدغه های اصلی فدراسیون کشتی  به عنوان یکی 
مطرح اســت که گویا تا رسیدن به ســرانجام فاصله 
زیادی ندارد. فدراسیون کشتی مدتی است با همکاری 
انســتیتو کشــتی در حال بحث و بررسی درخصوص 
تدوین طرحــی به عنوان چرخه انتخابی تیم های ملی 
اســت تا بتواند روندی قانونمند و مشــخص را برای 
مســیر راهیابی به ترکیب تیم ملــی تعریف و اجرائی 
کند. این چرخه از هم اکنون که مرحله نقد و بررســی 
و برگزاری نشســت های کارشناســی را طی می کند، 
موافقــان و مخالفــان زیادی دارد. ناصــر نوربخش، 
مربی سابق تیم ملی کشــتی فرنگی، یکی از موافقان 
این طرح است که همواره به اجرائی شدن این چرخه 
برای تیم ملی فرنگی تأکید دارد. متن گفت وگوی او با 

«شرق» در ادامه می آید.

  آقــای نوربخش نظرتان دربــاره طرح چرخه  �
انتخابی تیم های ملی کشتی چیست؟ فدراسیون از 

شما درباره این طرح مشورتی گرفته است؟
از من که مشــورتی گرفته نشــده امــا با توجه به 
مطالبی که شــنیدم، فکر می کنم طرح خوبی است. 
به هرحال داشــتن یک قانون از بی قانونی خیلی بهتر 
اســت. حتی من معتقــدم یک قانــون ناقص هم از 
بی قانونی بهتر اســت. متأسفانه در گذشته سرمربیان 
تیم ملی با انتصاب های سلیقه  ای شــان حق بسیاری 
از کشــتی گیران را ضایــع کردنــد. انگیــزه  ای در بین 
فرنگــی کاران وجود نداشــت. فقط یــک عده خاص 
دیده شدند و بقیه به حال خود رها شدند تا روزبه روز 
کشتی فرنگی ما ضعیف شود و دیگر چهره شاخص 
و ستاره  ای نداشته باشــد. باید فرایندي وجود داشته 
باشد که براي همه به صورت یکسان اجرا شود؛ همه 
بدانند اگر قرار اســت انتخاب شوند باید یک مسیر را 

طي کنند. امیدوارم این فرایند در عمل اتفاق بیفتد.
  البته این طرح در زمان ریاســت رسول خادم  �

هم بــا عنوان «فراینــد انتخابی» در دســتور کار 
برنامه های فدراسیون بود اما با شکلی متفاوت تر.

بله آن موقع هم گفتند که شرایط برای همه یکسان 
است و هرکس بخواهد دوبنده تیم ملی را بپوشد، باید 

انتخابی بدهد اما دوستان باز وارد فاز انتصاب شدند. 
برای اینکه نفرات مدنظر  خودشــان را انتخاب کنند، 
آن قدر انتخابی گذاشــتند که از آن طرف دیوار افتادند. 
گذاشــتن شش، هفت مســابقه انتخابی در طول یک 
ســال به لحاظ علم ورزشــی کاری بسیار غلط است. 
یک کشــتی گیر چطور باید در این همه مسابقه شرکت 
کند و بعد خودش را به ســر وزن برســاند. یا نهایت 
کارشان این بود که یک ســری تورنمنت غیراستاندارد 
را در کشورهای خارجی انتخاب می کردند و تیم را به 
آنجا می فرستادند و نتیجه این تورنمنت را ملاک قرار 
می دادند. متأســفانه روش آقایان در این تورنمنت ها 
هم مهندسی شــده بود؛ به این صورت که با مسئولان 
برگزاری مســابقات جدول را دســت کاری می کردند، 
نفراتی را که نمی خواستند با حریفان سخت هم قرعه 
می کردنــد تا ببازند و جایی در تیم نداشــته باشــند. 
درمقابل نفرات مدنظرشــان را در گروه آســان تر قرار 
می دادند. یا اینکه کشــتی گیر را در حالی روی تشــک 

می فرستادند که سر وزن قانونی کشتی نمی گرفت.
  ایــن حرف هایی کــه می گویید، اثبات شــده  �

است؟
بلــه، اما چون سیســتم غلط کار می کرده، کســی 
دنبال آن نیامده که درباره اش شفاف ســازی کند. کلا 

می خواهــم بگویم ملاکی که در گذشــته بوده، غلط 
بوده است. جای اعمال نفوذ خیلی وجود داشت؛ مثلا 
همین گرجســتان تورنمنت های سطح پایینی را برگزار 
می کند که خود این کشور تیم ملی کشورش را در آن 
شــرکت نمی دهد و فقط می خواهد از آن درآمدزایی 
کند. آن وقــت ما تیم ملی مــان را در ایــن تورنمنت 
شرکت می دهیم و اســمش را هم می گذاریم یکی از 
مراحل انتخابی تیم ملی. جام تختی را برگزار می کنند 
و فقط از یک تعداد مشخصی کشتی گیر تست دوپینگ 

می گیرند. اینجاست که می گویم شبهه انگیز است.
  بســیاري معتقدند با توجه بــه درپیش بودن  �

المپیــك، زمان مناســبي براي اجــراي این طرح 
نیست.

اولا کــه المپیک رفــت برای یک ســال ونیم دیگر 
که برگزار شــود. تازه اگر ســال آینده هم برگزار شود. 
تا آن موقع زمان زیاد اســت و به نظرم مشکلی برای 
اجــرای این چرخه وجود ندارد. متأســفانه همیشــه 
بهانه هایي براي این کار وجود داشــته اســت و الان 
هم بهانه المپیک را مطــرح می کنند. فردا مي گویند 
مســابقه آســیایي اســت، جهانــي اســت و... اینکه 
نمي شــود. اگــر فرایندي خوب تعریف شــود و همه 
زوایاي مسئله را خوب ببینند، مي شود حتي ضررهاي 

احتمالي را مرتفع کنیم.
  محمــد بنا هیچ وقــت اعتقادی بــه برگزاری  �

رقابت های انتخابی برای تیم ملی فرنگی نداشته. 
او در اظهارنظری گفته که این طرح ایراداتی دارد 
که باید برطرف شود. به نظر می رسد طرح را قبول 
کرده. فکر می کنیــد بنا بتواند با این مســئله کنار 

بیاید؟
همــه ما شــخصیت آقای بنــا را می شناســیم و 
ایشــان نهایتــا کاری را که خودشــان دوســت دارند 
انجام می دهند. شــاید می خواهد درحال حاضر از این 
مرحله رد شــود و در نهایت قانون را دور بزند. آقای 
بنا همیشــه معترض است و برای اینکه به خواسته و 
هدفش برسد، قهر می کند. این را دیگر همه می دانند.

  اما به هرحال این چرخه باید به گونه  ای باشــد  �
کــه در یک موارد خاص ســرمربی هم حق این را 
داشــته باشــد که از انتخابی چشم پوشی کند و با 
نظر شخصی ملی پوش را انتخاب کند. هرچه باشد 

سرمربی باید پاسخ گوی نتایج تیم باشد.
این حرفی که می گویند ســرمربی باید پاسخ گوی 
نتایج تیم باشــد، غلط اســت. من که نزدیک ۲۸ سال 
است در تیم ملی کشتی هستم تا به الان چنین چیزی 
ندیده ام. یک بار نشــده که بیایند یک جلســه بگذارند 
و بگویند فــلان مربی توضیح بدهد کــه چرا تیمش 
نتیجه نگرفته اســت. اگر این طور باشــد که تا به الان 
مربیان زیــادی باخت داده اند. باید جمع کنند و بروند 
خانه هایشان. مگر اینکه سیستم یک مربی را نخواهد 
و به بهانه نتیجه نگرفتنش برکنارش کنند. قانون باید 

یکی باشد.
  در کل وضعیــت تیم ملی فرنگی فعلی را برای  �

المپیک توکیو چطور می بینید؟
تیم خــوب و جوانی داریم. همه پتانســیل دارند. 
همه نفراتی هستند که در رده های نوجوانان و جوانان 
قهرمانــی جهــان را در کارنامه دارنــد. ما صددرصد 
شــانس مدال المپیک را داریم اما خــب باید ببینیم 
این تیم چطور آماده می شــود. یکی بحث کروناست 
که البته شــرایط برای همه کشــورها به یک شــکل 
اســت. دوم هم بحث همین انتخابــی و تمرین دادن 

ملی پوشان است. 

ناصر نوربخش در گفت وگو با «شرق» فاش کرد:

انتخابی کشتی فرنگی مهندسی می شد!

شــرق: «مســابقات لیگ برتر فوتبال ایران قبل از ۲۵ 
خرداد به صورت رســمی آغاز خواهد شــد». این خبر 
تأییدنشــده ای از صحبت های وزیر ورزش اســت که 
دیروز در جمع خبرنگاران اعلام کرد مسابقات فوتبال 
در ایــران بین ۲۰ تا ۲۵ خرداد آغاز می شــود و اگر در 
این بازه زمانی مشــکلی رخ دهد، مسابقات بار دیگر 
تعطیل خواهند شــد. این در حالی اســت که هنوز از 
سوی ســازمان لیگ به صورت رسمی اعلام نشده که 
تیم های باشــگاهی از چه تاریخی می توانند تمرینات 
گروهی خود را زیر نظر مربیان خود آغاز کنند و اینکه 
به طور دقیق هفته بیســت ودوم و یکی، دو مســابقه 

عقب افتاده در چه تاریخی برگزار خواهد شد.
مسابقات متمرکز   یا  روال عادی  بدون تماشاگر؟

یکی از دغدغه های ســازمان لیگ فوتبــال ایران، 
مسئله نحوه برگزاری ادامه لیگ برتر است که برخی 

عقیده داشــتند این مســابقات می توانــد به صورت 
متمرکز در شهرهایی که وضعیت سفید دارند، برگزار 
شــود. این در حالی است که وضعیت کرونا در تهران 
و اهواز قرمز اســت و در لیگ برتر دقیقا شــش تیم از 
تهران و شهرهای جنوبی هستند و این علامت سؤال 
را به وجــود آورده که تردد در شــهرها، به خصوص 
در استان خوزســتان و تهران چطور رخ می دهد. اما 
سهیل مهدی، سرپرست ســازمان لیگ، دیروز به این 
ســؤال در گفت وگو با سایت ســازمان لیگ پاسخ داد 
و متمرکزبودن بازی ها را قویــا رد کرد: «کیش از نظر 
اقامتی مناسب اســت اما از نظر زمین تمرین و تعداد 
ورزشگاه برای برگزاری مسابقات شرایط لازم را ندارد. 
مسئول سازمان ورزش کیش اعلام آمادگی کرده بود 
که از ایشان تشکر می کنیم اما این جزیره برای برگزاری 
اردوی تیم ها مناسب اســت. به هر حال آنچه مسلم 

است اینکه لیگ به طور کاملا متمرکز برگزار نخواهد 
شد. در تهران با احتســاب ورزشگاه انقلاب کرج، سه 
ورزشگاه دیگر داریم، آزادی، شهر قدس و دستگردی 
در ورزشــگاه تختی نیز در فصل جاری میزبانی انجام 
نشــده است. پس برگزاری مســابقات به طور متمرکز 

مورد بحث ما نیست».
مســابقات بدون تماشــاگر با رعایت پروتکل های 

بهداشتی
ازسرگیری مسابقات هرچند برای هواداران فوتبال 
هم جذابیت خاص خودش را دارد که می توانند بعد 
از حدود ۷۰ روز به تماشای تیم های موردعلاقه خود 
بنشینند اما حسن روحانی صبح دیروز در نشستی عنوان 
کرد مســابقات و اماکن ورزشی با رعایت پروتکل های 
بهداشــتی و مورد تأیید ستاد مبارزه با ویروس کرونا و 
به طورقطع بدون حضور تماشاگر بعد از عید فطر آغاز 
خواهد شد. تأکید بر بدون تماشاگربودن بازی ها امری 
اســت که تمام لیگ های دنیا آن را انجام خواهند داد 
و مشخص نیســت تا چه زمانی تماشاگران از حضور 
در ورزشگاه محروم خواهند بود. شایعاتی مطرح شده 
که در ابتدا، پنج هفته بازی ها بدون تماشــاگر است و 
درواقع چهار هفته پایانی با ۳۰ درصد تعداد سکوها، 
تماشاگران می توانند با رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
تیمشان را از نزدیک تشــویق کنند. البته این موضوع 

به صورت رسمی تأیید نشده است.
لیگ قهرمانان آسیا چالش جدید  سازمان لیگ

کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرده که مسابقات 
لیگ قهرمانان در تاریخ ۱۵ مرداد بار دیگر از سر گرفته 
خواهند شــد و حتی ممکن اســت مسابقات مرحله 
حذفی به صورت تک مسابقه برگزار شود و فقط دیدار 
پایانی به صورت رفت وبرگشت برگزار می شود. با علم 
به این موضوع، ســهیل مهدی اعلام کرد مســابقات 
لیــگ برتر و لیگ یک با توجه به تقویم کنفدراســیون 
فوتبال آســیا باید اواخــر خرداد آغاز شــود که البته 

این موضوع نیازمند ابلاغیه رســمی از ستاد مبارزه با 
ویروس کروناســت. چندی پیش خبری در رسانه های 
مختلف منتشر شــد که ۱۳ تیم لیگ برتری از سازمان 
لیگ درخواســت کرده اند که مســابقات این فصل از 
لیگ برتر تعطیل شــود؛ موضوعی که سهیل مهدی 
آن را تکذیــب کرد اما واکنش های برخــی مربیان از 
جملــه فرهاد مجیدی، مهدی تارتــار و مدیران عامل 
باشــگاه تراکتور، شــهر خودرو و نســاجی مازندران 
در فضای مجازی رویکرد تیم هایشــان را نســبت به 
تعطیلی ادامــه رقابت ها تأیید کرد. باشــگاه تراکتور 
حتی با صدور بیانیه  ای اعلام کرد تعطیلی مســابقات 
بدون مشخص کردن قهرمان و عدم معرفی تیم های 
ســقوط کننده بهترین تصمیمی اســت کــه می تواند 
از ســوی فدراسیون فوتبال اعلام شــود و بهتر است 
«ســلامت» به عنــوان قهرمــان این فصــل لیگ برتر 
معرفی شود! درواقع تأکید تیم های مخالف برگزاری 
لیگ برتر، بیشتر روی معرفی نکردن تیم قهرمان است 
تا پایان لیگ با مشخص شدن رتبه تیم ها. کانون مربیان 
نیز بعد از این درخواســت که با انتشار بیانیه  ای اعلام 
کرد مســابقات لیگ برتر فصل نوزدهم بهتر است که 
تعطیل شــود تا ســلامت بازیکنان و مربیان به خطر 
نیفتد. هرچند بیژن ذوالفقارنسب و نیما نکیسا، رئیس 
و عضــو کانون مربیــان فوتبال ایــران، در گفت وگو با 
«شرق» اعلام کردند مخالف تعطیل شدن لیگ بدون 
رتبه بندی مشخص تیم ها هستند و اگر لیگ برتر بدون 
نتیجه و رتبه بندی تیم ها به صورت نیمه تمام رها شود، 
امتیاز بســیار بدی برای فوتبال ایران خواهد بود و باید  
پاسخ گوی کنفدراسیون فوتبال آسیا باشند! موضوعی 
کــه حالا به تأیید مســعود ســلطانی فر (وزیر ورزش 
دولت روحانی) رســیده این اســت که مسابقات لیگ 
برتــر هر پنج روز یک بار بین تاریــخ ۲۰ تا ۲۵ خرداد از 
ســر گرفته خواهند شد و در صورت مشاهده افزایش 
ویروس کرونا، مسابقات بار دیگر تعطیل خواهند شد.

با تأیید حسن روحانی و وزیر  ورزش؛
مسابقات لیگ برتر به صورت مشروط آغاز مى شود


